
ابربدهكار بانكي با پرون�ده 155جلدي كه فقط 
352صفحه كيفرخواس�ت دارد، روزگذش�ته 
در شعبه 15دادگاه انقاب اس�امي به رياست 
قاض�ي صلوات�ي ب�ه دف�اع از خ�ود پرداخت. 
پرون�ده اي ب�ا 33متهم )پن�ج نفر ف�راري( كه 
1۰ش�اكي دارد و مهم ترين ش�اكي آن ش�ركت 
نفت جي است. در جلس�ه روزگذشته عاوه بر 
حميد باقري درمني به عنوان متهم رديف اول، 
18متهم ديگ�ر هم حضور داش�تند كه در حال 
حاضر به قي�د وثيقه آزاد هس�تند. شش�مين 
جلس�ه دادگاه درمني، در حالي برگزار شد كه 
رياست دادگاه در نيم س�اعت ابتدايي جلسه، 
چند باري ب�ه متهم تذكر داد ت�ا متن دفاعيات 
را شمرده تر قرائت كند. افس�اد في الارض تنها 
يكي از اتهامات اين مفس�د دانه درشت است.
 اعتراض به كيف��ري ب��ودن پرون��ده، ردمال ها و 
كارشناس��ي در پرونده، نحوه قراردادهاي شركت 
نفت جي، بخش ديگ��ري از دفاعيات باقري درمني 
را شامل مي شد كه البته بخشي از اين دفاعيات با 
پاسخ وكلا مواجه ش��د. وكلايي كه در رد دفاعيات 
متهم مي گفتند: هنوز 240ميليون پول كارشناسي 
دادگاه را نداده اس��ت. وكلا به جلس��ات خصوصي 
ابربدهكار بانكي در ويلاهاي خصوصي اشاره كردند 
و خطاب به مته��م گفتند: وثاي��ق متقلبانه بوده و 
شما با كساني كه خودشان متهم هستند، قرارداد 

رهني بسته ايد!
روزگذش��ته شش��مين جلس��ه دادگاه حمي��د 
باقري درمني به اتهام افس��اد ف��ي الارض با حضور 
وكلاي مدافع متهم و ش��كات در شعبه 15دادگاه 
انق��لاب به رياس��ت قاض��ي صلواتي برگزار ش��د. 
جلسه اي تقريباً سه س��اعته كه بخش اعظم آن به 

دفاعيات ابربدهكار بانكي اختصاص داشت. 
   باقري درمني: بيش�عور بودم ك�ه اعتماد 

كردم!
در ابتدا بعد از قرائت اتهامات توسط قاضي صلواتي 
كه افساد في الارض يكي از آنها بود، باقري درمني 
بخش��ي از اتهامات را رد كرد و با تقاضا از رياس��ت 
دادگاه در نظر داش��ت تا وكلاي وي ب��ه دفاعيات 
افس��اد في الارض بپردازند، اما ب��ا مخالفت قاضي، 
خود به قرائت متن دفاعيه پرداخت. دفاعيه اي كه 
در بخش نخستين به رد اتهام في الارض اختصاص 
داش��ت و ابربدهكار بانكي مرجع رسيدگي  كننده 
به اتهامات خ��ود را دادگاه عمومي معرفي كرد، نه 

دادگاه انقلاب!
ابربدهكار بانكي توضيحات��ي را هم درباره ماجراي 
فرار جزايري و سرنوش��ت قيرها ارائه كرد و گفت: 
با وكالت كاري، جزايري اقدام به فروش قيرها كرد 
و كل قيرهاي داده  شده از سوي شركت نفت  جي، 

84 ه��زار تن اس��ت. وي در ادامه اف��زود: به خاطر 
بيشعوري به حرف هاي مديرعامل شركت نفت جي 
اعتماد كردم، زيرا به  دنبال مش��كل درست كردن 

براي من بودند. 
درمني در دفاعي��ات خود  گفت: وكلاي ش��ركت 
نفت جي به دنبال كيفري كردن پرونده او بوده اند، 
چراكه دفاتر شش شركت طرف حساب نفت جي، 
شركت فجرگس��تر نوين و خود نفت جي در تهران 
مستقر اس��ت، اما شكايت از اين ش��ركت ها سر از 
اصفهان درآورده اس��ت. حتي ادعاي وي، مبني بر 
بي توجهي بازپرس پرونده ب��ه حقوقي كردن اين 

پرونده تذكر قاضي صلواتي را نيز در پي داشت. 
ماج��راي توقيف ام��لاك 40ميلياردي ش��ركت 
نفت جي به خاطر چك برگش��تي يك ميلياردي، 
رسيد نداشتن ش��ركت نفت جي براي 76 هزار تن 
قير واگذار شده به جزايري، نامشخص بودن اتهام 
مش��اركت و رد مال ها و عدم معرفي »نصيري« به 

ش��ركت نفت جي بخش ديگ��ري از دفاعيات اين 
ابربدهكار بانكي بود. 

   وكاي نفت ج�ي دفاعي�ات مته�م را زير 
سؤال بردند

در خلال  اين جلسه در ش��عبه 15 دادگاه انقلاب، 
وكيل شركت نفت جي دفاعيات متهم رديف اول را 
مورد سؤال قرار داد. يكي از وكلا به جلسات خصوصي 
ابربدهكار بانكي در ويلاهاي خصوصي اشاره كرد و 
ديگري مي گف��ت: باقري هن��وز 240ميليون پول 
كارشناسي دادگاه را نداده است.  پس از اين، قاضي 
صلواتي طي س��ؤالاتي از متهم دفاعيات وي درباره 
ارزش گذاري پالايش��گاه،  تناژ و پالايش��گاه پرنده 
آبي را خواس��ت. درمني همزمان با اظهارات وكيل 
ش��ركت نفت جي مبني بر اينكه 177هزار تن قير 
تحويل گرفته اند و پول 128هزار تن را نداده اند كه 
عدد آن 97ميليارد تومان است، توضيح داد: هيئت 
كارشناسي و هيئت سه نفره عدد قير تحويلي توسط 

ش��ش ش��ركت را 50ميليارد تومان برآورد كردند. 
نمي شود كه هم ملك بگيريد و هم ادعا كنيد، طلبكار 
هستيد. اما وكيل مدافع شركت نفت جي در اينباره 
پاس��خ داد: وثايق متقلبانه بوده و شما با كساني كه 

خودشان متهم هستند، قرارداد رهني بسته ايد. 
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تسهيل انتقالي دانشجويان پزشكی فعلي و سختگيري براي آينده !

تعليق سمپاد با غيبت غيرموجه وزير

 متهم: اگر بيشعور نبودم 
نه اعتماد مي كردم  نه سوپرمن مي شدم

روزگذشته ششمين جلسه دادگاه  رسيدگي به پرونده اتهامات حميد باقري درمني برگزار شد

در حال حاضر دكترشدن پولدارها 
زهرا چيذري 
  گزارش  2

چندان كار س�ختي نيست!  آنها 
مي توانند به راحتي و حتي بدون 
پشت س�ر گذاش�تن هفت خوان كنكور، وارد دانش�گاه هاي 
كشورهايي همچون روسيه، لهستان و مجارستان شوند. اما 
اين دانشجويان قرار نيست از همين دانشگاه ها فارغ التحصيل 
شوند، بلكه تنها با گذراندن 36واحد در دانشگاه كشور مذكور 
به دانش�گاه هاي ايران باز مي گردند! همين ماجرا هم موجب 
شده تا به گفته باقر لاريجاني معاون آموزشي وزارت بهداشت 
تعداد دانشجويان متقاضي انتقال به داخل كشور با رشد پنج 
برابري از ۴۰۰نفر در سال گذشته به 2هزار مورد در سال  جاري 
برس�د. وي وع�ده داده بود، ب�راي ح�ل اين معض�ل تدابير 
سختگيرانه اي اتخاذ خواهد ش�د. حالا وزير بهداشت از اين 
تدابير سختگيرانه رونمايي و اعام كرد: از ابتداي سال 2۰19 
هر كسي از ايران در هر دانشگاهي در خارج از كشور در حوزه 
علوم پزشكي وارد شود تا پايان مقطع تحصيلي بايد در همان 

دانشگاه تحصيل كند.
 اما تدابير سختگيرانه وزارت بهداشت عطف بما سبق نمي شود، 
بلكه براي كساني كه تاكنون با چنين روشي كنكور را دور زده اند 
تسهيلاتي نيز در نظر گرفته شده و تعداد واحدهاي قابل قبول 
براي انتقال اين دانشجويان به داخل كشور از 72 واحد به 36 
واحد تقليل يافته است! شايد براي ش��ما هم اين سؤال پيش 
آمده باشد، اينكه چرا فرزندان اغلب پزشكان و افراد سرشناسي 

همچون ديپلمات ها پزشك مي شوند!

دكتر مجيد حسيني، استاد د انش��گاه پزشكي تهران در پاسخ 
به اين س��ؤال مي گويد: 19نوع س��هميه د ر كنكور وجود د ارد 
كه اغلب شان كمكي به عد الت نمي كند. مثلًا فرزندان اعضاي 
هيئت علمي دانش��گاه ها و فرزند ان د يپلمات ه��ا مي توانند د ر 
د انشگاه هاي خارج از كشور بد ون آزمون وارد و مشغول تحصيل 
شوند. به گفته وي، همين افراد بعد از گذراند ن 36 واحد طبق 
توافقنامه اي كه وزارت بهد اش��ت با د انشگاه مبد أ منعقد كرد ه 
اس��ت، مجاز هس��تند كه تحت عنوان د انش��جوي خارجي از 
د انش��گاه هاي خارجي به يكي از د انش��گاه هاي علوم پزشكي 
ايران منتقل و بقيه تحصيل را با هزينه ترمي 20ميليون تومان 

د ر د اخل كشور انجام د هند. 
روسيه، مجارس��تان و لهس��تان پذيرند ه د انش��جويان ايراني 

متقاضي د رس خواند ن د ر رشته پزشكي هستند. 
   از سال 2۰19 !

 اما معاون آموزش��ي وزارت بهداش��ت وعده داده بود، شوراي 
ارزشيابي مدارك تحصيلي وزارت بهداشت به زودي تصميمات 
مهمي را براي پيشگيري هر چه بهتر دورزدن كنكور براي انتقال 
دانشجويان ايراني به داخل كشور اعلام مي كند. اين تصميمات 
مهم سرانجام از س��وي وزير بهداشت رونمايي شد. سيدحسن 
قاضي زاده هاشمي گفت: در حوزه علوم پزشكي، تعداد زيادي 
از دانشجويان هر سال از طريق برخي مؤسسات، بنگاه ها يا به 
عبارتي برخي دلالان به خارج از كشور اعزام مي شوند و بعد از 
تحصيل با گرفتاري هاي بس��يار، قصد ورود به چرخه آموزش 
عالي را دارند و ب��ه نوعي كنك��ور دور زده مي ش��وند و برخي 

دانشجويان با گذراندن يك يا دو سال تحصيل در خارج از كشور، 
كنكور را دور مي زنند و براي ادامه تحصيل در رشته مورد علاقه 

قصد ورود به كشور را دارند. 
دكتر سيدحسن هاشمي تأكيد كرد: از ابتداي سال 2019، هر 
فردي از ايران در هر دانشگاهي در خارج از كشور در حوزه علوم 
پزشكي وارد شود تا پايان مقطع تحصيلي بايد در همان دانشگاه 
تحصيل كرده و در حين تحصيل، نمي تواند به دانش��گاه هاي 
ايران منتقل شود؛ اما افرادي كه تاكنون وارد دانشگاه هاي مورد 
تأييد وزارت بهداش��ت شده اند، تس��هيلاتي فراهم شده كه با 
گذراندن 36واحد تحصيلي بتوانند به داخل كشور منتقل شوند 

و اين قانون براي مدت دو سال اعتبار دارد. 
وزير بهداشت دلايل بخش تسهيلاتي اين تصميم را به گراني 
نرخ ارز ربط داد و افزود: در شرايطي كه ارز دچار نوسان است و 
مشكلاتي براي دانشجويان ايراني خارج از كشور و خانواده هاي 
آنها ايجاد مي كند، تسهيلاتي فراهم كرده ايم و مدت ماندگاري 

آنها در آن دانشگاه، به كمتر از نصف تقليل پيدا كرد. 
هاشمي در عين حال اظهار داش��ت: روا نيست كه دانشجويان 
ايراني با معدل ه��اي بالا را از تحصيل مح��روم كنيم و به جاي 
آنها افرادي كه به واس��طه دلالان به خارج از كشور مي روند را 
در دانشگاه ها پذيرش كنيم كه به خودشان و آموزش پزشكي 

كشور، آسيب وارد كنند. 
اما سال 2019 موعد وعده وزارت بهداش��ت است تا آن زمان 
دلال ها و پولداره��ا و افراد بانفوذ هم فرص��ت دارند، خود را به 

روزرساني كنند!

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 محمدصالح مفتاح توئيت زد: در دولت قبل هر وقت گوجه مي ديديم 
ياد احمدي نژاد و سركوچه  شان مي افتاديم، حالا هر وقت بچه خرابكاري 

مي كنه و بايد پوشك  عوض كنيم ياد روحاني.
 
 گيسو فغفوري توئيت زد: چي شد كه آرزوهاي بزرگ براي بچه هامون 
تبديل شد به نگراني درباره پوش��ك و شيرخشك؟ يعني همه اش تقصير 

محتكرها و زياده خواهان است؟

 محسن پيرهادي توئيت زد: پس از فرو نشستن گرد و غبار جنجال اخير 
در مورد زوار مشهد و فراخوان بي بي س��ي براي جمع آوري مشاهداتشان 
راحت تر مي توان اين نكته را گفت: جرياني كه وحدت شيعيان ايران و عراق 
را از يكسو و از سوي ديگر تقدس زدايي از شهر اول مذهبي كشور را هدف 

مي گيرد اصلاح طلب نيست، بلكه مفسد بدون شرف است.

 توئيت مي�م چ: خيلي عجيبه كه اين روزا جمله  ه��اي  »ورود افغاني 
ممنوع« و »ورود عرب ممنوع«رو از دهان كسايي مي شنويم كه ادعاي 
مس��لموني و مهمون نوازي دارن و دائم انس��انيت انسانيت ميكنن اين 
انسانيته؟ اين رسم مسلمانيه؟ اين مهمون نوازيه؟ چي خوردين اينقدر 

عوض شدين؟

محمد باقرزاده با انتشار اين عكس توئيت زد: اينجا فرماندار هيرمند و 
هيئت همراهش براي افتتاح اين آسفالت و به مناسبت هفته دولت ايستاده 
 بودند. از فرماندار پرسيدم: واقعاً چه پاسخي براي اين همه رنج مردم داريم؟ 
بخشي از جوابش اين بود كه »نبايد فراموش كنيم وظيفه ما تبيين خدمات 

نظام به مردم است!«

 سيده راضيه حسيني توئيت زد: اين كار زشت و غيراخلاقي، يك روال 
»معمول« توي سيستم درماني وزارت بهداش��ت هست؛ از بيمار يا بيمه، 
هزينه جراحي توسط اساتيد و پزشكان متخصص گرفته مي شه و بيمار به 
همين اعتبار ميره اتاق عمل، اما عمل جراحي به رزيدنت سپرده مي شه. 

اغلب حتي بدون حضور پزشك مربوطه توي اتاق عمل. 

  حامد طالبي با انتشار اين عكس توئيت زد: حاج حيدر رحيم پور )پدر 
حس��ن رحيم پورازغدي(، فرزندات كجان؟ حسين در تظاهرات عليه شاه 
شهيد ش��د؛ حميد در عمليات كربلاي چهار؛ حسن هم تو جنگ چند بار 

جانباز شد و الانم كه از چپ و راست دارن ميزننش.

   حبيب خان با انتشار اين عكس توئيت زد: نماينده سمنان بعد كلي 
فشار كه مردم بهش آوردن ميگه، نماينده بايد آزاد باشه و بتونه مخفيانه 
نظرش و در مورد زندگي و معيشت مردم بده! سمناني هاي عزيز بايد اين 

نماينده رو سرجاش بشونن تا بفهمن خادم ملتن نه ارباب ملت. 

 فرش�اد اس�ماعيلي توئيت زد: براي تعداد زيادي از دختران نوجوان 
مهاجر )بيشتر افغانستاني(كارگاه آموزشي حقوق كار گذاشتم. جوياي كار 
بودند، ولي هنوز وارد بازار كار نشده بودند . 100درصدشان اقامت قانوني 
داشتند و 100درصدشان مي گفتند كه مجوز كار را فقط به مردان مي دهند 

و هيچ كدام از ما يا زنان فاميل مجوز نگرفته است. 

  حامدرضا ميرزاده با انتش�ار اي�ن عكس توئي�ت زد: خبر آمد كه 
عضو شوراي ش��هر گفته: »نصب ش��نود روي درختان خنده دار است.« با 
جست وجو، ويديويي كه در ش��بكه هاي مجازي بود را پيدا كردم و ديدم، 
البته حدس��م درس��ت بود! چيزي كه برخي از مردم به عنوان ابزار شنود 
يافته اند، فقط يك تگ RFID براي شناس��ايي درخت اس��ت، نه چيزي 

ديگر !

 اميرعلي صفا توئيت كرد: به خاطر مسموميت يه شب بيمارستان بودم. 
بعد كه اومدم خونه، گوشه لبم شروع كرد به كبود شدن. رفتم دكتر، گفت: 
اثر يكي از قرص هاست. از ديروز به شدت خمارم. دوباره رفتم دكتر، گفت: 
تأثير اون قرص است كه دادم تأثير قرص اوليه رو ببره. برگشتم خونه همه 

داروها رو ريختم تو سطل آشغال و زندگي زيبا شد.

اتابك توئي�ت زد: زنگ زديم به صاحبخونه ك��ه قراردادمون داره تموم 
ميشه، شرايطت براي تمديد چيه؟ گفت: »تو اين وضعيت بايد هواي همو 
داشته باشيم، با همون شرايط قبلي تمديد كنيم بمونين.« دنيا هنوز آدم 

خوباشو داره.

عليرضا سزاوار

نيره ساري
  گزارش  یک

  مديرعامل صندوق بازنشستگي كشوري گفت: براي تكريم از جايگاه 
بازنشستگان بايد اين قش��ر همانند شاغلين از بس��ته هاي حمايتي، 
تسهيلات رفاهي و بانكي برخوردار شوند و به همين منظور دولت بايد 

هر سال 10درصد از بدهي خود را به تأمين اجتماعي بدهد. 
  مديرعامل ش��بكه تشخيص طبي آزمايش��گاهيان استان تهران با 
اشاره به اينكه70درصد خطاهاي آزمايشگاه ها مربوط به خطاي پيش 
از آزمايش است، گفت: اجراي آيين نامه جديد آزمايشگاه ها خطاهاي 

آزمايشگاهي را به همراه دارد. 
  مديركل امور اجرايي مشاركت هاي مردمي كميته امداد گفت: در 
عيد قربان 66ميليارد و 500ميليون تومان شامل گوسفند، گوشت و 
پول نقد از سوي مردم به كميته امداد اهدا شده كه بين نيازمندان توزيع 

شد و اين ميزان نسبت به سال گذشته 92درصد رشد داشته است. 

واقعاً سر چه كسي كلاه مي گذاريم؟
طبق آمارهاي س��تاد معاين��ه فني ته��ران، 75درص��د خودروهاي 
مراجعه كننده ب��راي دريافت معاينه فني مردود مي ش��وند كه پس از 

اصلاح معايب، اين رقم به 50درصد كاهش مي يابد. 
دريافت برگه معاينه فني از  س��ال 95 در پايتخ��ت، براي خودروهايي 
كه وارد محدوده طرح ترافيك يا زوج و فرد می ش��وند، ش��روع ش��د 
و خودروهاي��ي كه اين معاينه فني را نداش��ته باش��ند، روزانه جريمه 
مي شوند.  در اجراي مرحله دوم اين طرح كه قرار است از ابتداي آبان  
امسال آغاز ش��ود، خودروهايي كه چهار  سال از عمر آنها گذشته باشد 
و معاينه فني نداشته باشند، در صورت ورود به هر محدوده اي از شهر، 
جريمه خواهند شد. همين مسئله سبب ش��ده عده اي به راهكارهاي 

مختلف براي دورزدن قانون فكر كنند. 
به طور نمونه، خودروهاي داراي رينگ هاي اسپورت در آزمون معاينه 
فني رد مي ش��وند و از اين  رو برخي تعميرگاه ه��اي اطراف مراكز فني 

لاستيك هاي معمولي را به مالكان اين وسايل نقليه اجاره مي دهند. 
در گذشته اجاره كاتاليست خودروها براي گرفتن برگه معاينه فني نيز 
رايج بود كه با هك كردن كد كاتاليست )قطعه اي در خودرو( اين تخلف 
كنترل شد و مس��ئولان مراكزي كه اقدام به اين تخلف مي كردند، به 

محاكم قضايي معرفي می شدند. 
البته راهكاري هم براي تشخيص لاستيك هاي اجاره اي به لحاظ فني 
وجود ندارد و اينجا موضوع مسئوليت اجتماعي و صداقت هر فرد مطرح 
است. لاس��تيك فرس��وده در خودروها به ويژه در معابر شهري بسيار 
خطرناك است. اگر در معبر يا سرپيچ، لاستيك فرسوده دچار تركيدگي 

شود، خودرو غيرقابل كنترل مي شود. 
موضوع س��لامت مردم و كاهش آلودگي ه��وا از مهم ترين دلايل اخذ 
معاينه فني خودرو است و همه ش��هروندان بايد اين موضوع را مدنظر 
قرار دهند. رانندگاني هم كه به خيال خودش��ان با زرنگي معاينه فني 
مي گيرند، بهتر است از خودش��ان بپرسند كه س��ر چه كسي را كلاه 

گذاشته اند؟ آيا غير از اين است كه به خانواده شان آسيب مي زنند؟
در حال حاضر 45درصد مردودي هاي معاينه فني در كلانشهر تهران، 
مربوط به آلايندگي است و بيشترين دليل مردودي در تهران پس از آن 
به ترتيب مشكل ترمز، كمك فنر و عيوب ظاهري مي باشد. ضمن اينكه 
اكثر خودروها تك نقص نيستند و چند نقص را به صورت همزمان دارند.  
تست معاينه فني هيچ وقت به عنوان يك الزام در شماره گذاري خودرو ها 

ديده نشده و تنها معيار، تأييديه و مجوز سازمان استاندارد است. 
بايد از سازمان استاندارد پرسيد، چگونه خودرويي كمتر از پنج سال، 
دچار نواقص جدي شده و از تست معاينه فني، نمره مردودي مي گيرد؟! 
آيا اين يك مغايرت جدي بين س��ازمان استاندارد و تست هاي معاينه 
فني نيست؟ حتي خودروهاي يكساله برخي برندها هم دچار مشكلات 

جدي هستند كه تا مدت ها از نگاه خريدارانشان پنهان مي مانند. 

سه ش�نبه گذش�ته جلس�ه 811 ش�وراي عالي انق�اب فرهنگي 
به رياس�ت دكتر حس�ن روحاني برگزار ش�د. دس�تور اصلي اين 
جلسه، رس�يدگي به موضوع س�ازمان ملي پرورش استعدادهاي 
درخش�ان )س�مپاد( و مدارس تيزهوش�ان بود كه مع�اون علمي 
و فن�اوري رئيس جمه�ور گزارش�ي در اي�ن رابط�ه ارائ�ه ك�رد. 
با توجه به ضرورت رس��يدگي به اين موضوع و اصلاح و به روزرس��اني 
اساس��نامه آنها پيش��نهاداتي در اين راستا مطرح ش��د. بر اين اساس 
كميته اي متش��كل از وزراي آم��وزش و پرورش و عل��وم، تحقيقات و 
فناوري، معاون علمي و فناوري رئيس جمهور، با حضور غلامعلي حداد 
عادل و به مسئوليت دبير ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي تشكيل شد و 
با جمع بندي پيش��نهادات تا هفته آينده، اساسنامه مشترك نهايي را 
آماده و براي تصميم گيري نهايي به شوراي عالي انقلاب فرهنگي ارائه 
می دهيم.  اين گزارشي است كه محمدرضا مخبردزفولي، دبير شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي از آخرين جلسه شورا ارائه كرده است.  البته اين 

گزارش، تفاوت هاي ماهوي با ساير گزارش ها در مورد جلسه 811 دارد. از 
جمله غيبت سيدمحمد بطحايي وزير آموزش و پرورش در اين جلسه كه 
موضوع سمپادها را از دستور كار خارج كرده است. آنچنان كه عزت الله 
ضرغامي عضو ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي در صفحه شخصي خود 
ماجراي جلسه 811 را اينطور ش��رح داده: »بررسي اساسنامه سمپاد 
دستور اول جلسه شوراي عالي انقلاب فرهنگي بود و به دليل اهميت 
اين دستور، برنامه س��خنراني ام را در همايش سراس��ري دانشجويان 
مستقل در كرمانشاه لغو كردم. متأسفانه حضور نداشتن وزير محترم 
آموزش و پرورش باعث شد تا پس از يك بحث كوتاه مقدماتي، بررسي 
اين اساسنامه به آينده موكول شود. بلاتكليفي در اين موضوع مهم خيلي 
شايسته نيست. هر چند كه رويكرد رئيس جمهور محترم و دبير محترم 
شورا نسبت به اين موضوع در جاي خود مثبت و دلسوزانه است.« با توجه 
به اينكه جلسات شوراي عالي انقلاب فرهنگي هر دو هفته يكبار برگزار 
مي شود و الزام قانوني وجود ندارد كه دستور جلسه قبل در دستور جلسه 

بعدي نيز باشد، غيبت وزير آموزش و پرورش مي تواند يك فرافكني تلقي 
شود. علاوه بر اينكه اين شائبه را تقويت مي كند كه حذف آزمون هاي 
استرس زا از پايه هاي ابتدايي، تمام دليل بي مهري به سمپادها نيست.  
با غيب بطحايي اساسنامه مدارس سمپاد بررس��ي نشد و وزير مدام با 
تخطئه اساسنامه مزبور اهداف خود را دنبال مي كند و گونه هاي متعدد 
مدارس را مخل تحقق اهداف تربيتي مي داند و به پش��توانه مصوبات 
داخلي وزارت متبوعش سمپاد را محدود و در عوض تنها در شهر تهران 
ظرف يكسال 124 مدرسه غيردولتي راه اندازي مي كند.  اگر هم بدون 
حضور وزير آموزش و پرورش اساسنامه تغييري كند، مصوبه را بدون تأثير 
نظر كارشناسي و اجرايي آموزش و پرورش فاقد الزامات اجرايي معرفي 
كند و بعد هم از اين ستون تا آن س��تون فرجي است! تا سياست هاي 
خارج حاكميتي آموزش و پرورش دوام پيدا كنند و در نهايت مقاومت 
محترمانه اي در برابر مصوبات خارج از ش��وراي معاونان اين وزارتخانه 

شكل گرفته است كه دست كم تا پايان دولت جوابگو است.  

آگـهی دعوت به مجـمع عمـومی عـادي (نوبت اول) 
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حاشيهنگاري

    دادگاه انقلاب روزگذش��ته همزمان 
با برگزاري دادگاه علني رحيم مش��ايي 
به نس��بت ش��لوغ بود و همين كنترل 
رفت و آمد ها باعث ايجاد حاش��يه هايي 
ش��د. مقابل در ورودي خانم مسني با به 
زبان آوردن برخي اسامي، شلوغي دادگاه 

را پررنگ تر كرد. 
    قبل از شروع دادگاه، يكي از متهماني 
كه به قي��د وثيقه آزاد ب��ود، به خبرنگار 
»جوان«  گفت: س��ردفتر هستم، اتهامم 
عدم كارشناسي اسناد جعلي است. چطور 
بايد متوجه مي شدم؟! خود جاعلان اسناد 

متعجب از اتهام من هستند. 
   همزمان ب��ا ش��روع دادگاه و حضور 
متهمان��ي كه طب��ق ش��نيده ها، ديروز 
در جاي��گاه مطل��ع حض��ور داش��تند، 
 زمزمه هايي ميان آنها شكل گرفت. يكي 
از اين متهمان به خنده خطاب به ديگري 
مي گف��ت: بيا در يك رديف بش��ينيم تا 
ش��هداي »نصيري« همه در يك رديف 

باشيم. 
   متهم به  قدري س��ريع از روي لايحه 
خود مي  خواند كه حاض��ران در دادگاه 
متوجه جم��لات او نمي  ش��دند؛ قاضي 
صلواتي چندين بار ب��ه متهم تذكر داد، 
آرام تر بخواند، اما متهم همچنان لايحه 
را سريع قرائت مي كرد. شنيده ها حكايت 
از اين داشت، قبل از دادگاه وكيل متهم 
خطاب به وي گفته بود كه دفاعيات خود 

را سريع قرائت كند. 
   در پايان دادگاه خانم جواني كه ظاهراً از 
شاكيان اين پرونده بود، سعي داشت چند 
ثانيه اي با متهم گفت وگو كند. زمزمه هاي 
وي حاك��ي از اين بود كه س��رطان دارد و 
داراي دو فرزند كوچك است و مبلغي را به 

عنوان طلب از درمني مي خواهد. 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  تحليل

فاطمه عرفانيان|جوان

تهران چه گناهی كرده است
ادامه از صفحه اول

 انتظار كار نكردن يك دورهمی سياس��ی )نه يك جمع مدير جهادی و 
انقلابی(، هرچند از جانب كسانی كه خود را برای تصدی مديريت ميدانی 
عرضه كرده و با رأی مردم صدارت امور را به دس��ت گرفته اند غيرقابل 
پذيرش است، اما به هر حال نتيجه اجتناب ناپذير هر گعده غيرمديريتی 
است؛ با همه اين اوصاف، پسرفت در امور و اشتغال مستمر به باندگرايی و 

نطق درمانی به جای عمل گرايی، با هيچ منطقی پذيرفتنی نيست.
  شورای شهر اول كه از قضا آنها هم يكدست اصلاح طلب بودند، به قدری 
دچار باندبازی شد كه موسوی لاری، وزير وقت اصلاح طلب كشور، پس 
از آمد و شد چند شهردار اصلاح طلب در نهايت و پس از تعطيل شدن 
شورا، ناچاراً كل ش��ورا را منحل كرد. نتايج اسف بار مديريت اجرايی - 
شهری اصلاح طلبان در دهه 70 باعث شد آنها س��ه دوره خانه نشين 
ش��وند. ش��ورا و مجموعه مديريت فعلی ش��هر هنوز به م��رز انحلال 
نرس��يده اند، ولی در حال تكميل دانه به دان��ه پازل های خودانحلالی 
هستند. فشل ش��دن امور و تعطيلی »كار و خدمت« در پايتخت و به 
دنبال آن در سراسر كشور از نتايج لاينفك نحوه مديريت فعلی است. 
البته نتيجه منفك و غيرمستقيم استمرار اين شيوه، قهر دوباره مردم 
با اصلاح طلبان و خانه نشين كردن مجدد آنها است.  ای كاش مجموعه 
مديرت فعلی شهری به خاطر ماندن خودشان بر مسند امور هم كه شده، 

تا ديرتر نشده، فكری به حال بهبود اوضاع شهری و شهروندان كنند. 


